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Information restaurang Karlavagnen 

Gunnar Karlsson, förvaltningschef samhällsbyggnad, informerar om det besparingsförslag som finns på 

restaurang Karlavagnen.  

Samtliga förvaltningar har ett effektiviseringskrav på 1 % och inom samhällsbyggnadsförvaltningen har man 

tittat på olika förslag. Måltidsenheten har en budget på ca. 26-27 miljoner/år och den  

1 %-iga besparingen motsvarar ca. 250 000 kr vilket är kostnaden för att öppethålla restaurangen Karlavagnen 

under helgerna. Karlavagnen är inte en lagstadgad verksamhet vilket innebär att kommunen inte måste 

bedriva den. I snitt är det 80-85/helg som besöker Karlavagnen. Om besparingen inte görs på helger så 

kommer man istället behöva dra ner någonstans i köken på förskolorna.  

Ännu är inga beslut fattade och ärendet går upp till nämnden 221003. Det kan bli en återremiss från nämnden 

till tjänstemännen för att återigen hitta andra lösningar. Beslut om vilken besparing som ska ske är ett politiskt 

beslut och inte på tjänstemannanivå.  

Medlemmarna i KPR är eniga i sin uppfattning om hur viktig Karlavagnen är ur en social aspekt. Många som 

besöker Karlavagnen är äldre och ensamstående, detta är en viktig plats att komma till och för att få möjlighet 

att äta tillsammans med andra. En namninsamling har gjorts från PRO och den lämnas över till nämnden av 

Gunnar Karlsson.  Förhandling med fackförbundet Kommunal har skett som inte stödjer förslaget.  
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Gunnar informerar även om åtgärder med anledning av ökade energikostnader inom kommunen.  

Man kommer tex att stänga ner badhus och idrottshallar vissa tider, vilket innebär att man måste ändra 

elevernas schema. Värmen sänks i lokaler, de stora informationsskärmarna vid infarterna till Tibro har släckts 

ner. Gatubelysning har bytts ut till LED-lampor sedan tidigare.  

 

Nära vård 

Åsa Grenabo, processledare för Nära vård informerar om denna omställning av det nuvarande systemet till ett 

mer hållbart system. Detta är beslutat av Sveriges riksdag och omfattar vårdens alla delar, dvs regioner, 

primärvård samt kommunernas vård- och omsorg. Omställningen innebär att vi samskapar med invånare och 

flyttar fokus till att arbeta mera personcentrerat, sammanhållet, proaktivt och hälsofrämjande. Dagens vård är 

mest anpassad till att ta hand om akuta sjukdomar och det behöver anpassas till hur det faktiskt ser ut idag.   

Hur upplever befolkningen vården?  

- Svenska patienter med kroniska sjukdomar har i lägre grad än i de jämförda länderna fått olika typer av stöd 

från vården om att ta hand om sin sjukdom 

- En lägre andel av svenska patienter svarade att vårdpersonal som de träffar för deras kroniska sjukdom 

någon gång det senaste året gett dem en skriftlig plan som hjälp för att de själva ska kunna ta hand om sin 

ohälsa  

- Sverige har en längre väntetid till vård som inte sker på akutmottagning på sjukhus, jämfört med de andra 

undersökta länderna 

- Få i Sverige har en ordinarie läkare eller sjuksköterska de vanligtvis går till för sin vård. Däremot har de flesta 

en ordinarie mottagning de vanligtvis går till för sin vård 

Målbild: primärvården ska vara navet i vården och samspela med annan hälso- och sjukvård och med 

socialtjänsten. Mer vård ska bedrivas utanför sjukhuset, närmare patienten. Patienten ska bli mer delaktig.  

Man ska uppleva vården nära, tex geografiskt nära, tillgänglighet att det ska vara lätt att ta kontakt med 

vården, kontinuitet, trygghet och samordning.  

För mer info se bifogad bilaga.  

 

Information toaletter i Gallerian 

Tibrobyggen som äger fastigheten Gallerian har för en tid sedan valt att införa ett betalsystem där man betalar 

via sin mobiltelefon, för att kunna nyttja toaletterna. Detta har inneburit stora bekymmer för främst äldre 

personer som behövt besöka toalett. Anledningen till att man inte kunde ha toaletterna olåsta är den 

nedsmutsning som varit vilket i sin tur lett till en arbetsmiljöfråga för lokalvårdarna. Jan berättar att 

Tibrobyggens VD Morgan Arvidsson beslutat att ändra betalsystem till s.k. ”blipp” med betalkort som 

förhoppningsvis fungerar bättre för alla.   
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Utvärdering sommaren samt kompetensförsörjning 

Inför sommaren 2022 hade vi en riktigt stor utmaning att klara bemanningen inom vård- och omsorg men även 

inom funktionshinderområdet. I år var det en extra svår utmaning jämförelsevis mot andra somrar. Rikard 

berättar att det såg likadant ut i andra kommuner och även nationellt. Utifrån detta togs beslut att köpa tjänst 

från bemanningsföretag; sjuksköterskor och undersköterskor. Sjuksköterskebemanning har under sommaren 

varit bra, det har funnits äldreboenden som fungerat bra men också boenden och hemvård där det varit stora 

svårigheter. I andra kommuner har man delvis valt att personal skjuter på sin semester men det är bara att 

skjuta på problemet framåt. Alla behöver sin återhämtning, vårdpersonal har arbetat hårt under pandemin och 

arbetsgivaren har ett ansvar för en god arbetsmiljö.  

Redan nu börjar arbetet med att jobba med nästa sommar men även den vanliga personalförsörjningen 

eftersom det blir allt svårare att klara detta.  

Man tittar bland annat på vikarielöner, vikariat, att tex tillsvidareanställa istället för att ha ett vikariat under 

någons tjänstledighet för studier tex. Att ibland göra överanställningar kan i vissa fall trygga bemanningen. 

Digitalisering är ett område som vi ska förbättra oss inom som underlättar mycket för personal och gör att vi 

ökar vår attraktivitet.  

 

Ekonomi 

Socialnämnden prognostiserar ett underskott på ca 23,6 miljoner kronor för hela förvaltningen vilket är ett 

mycket ansträngt läge. Vård- och omsorgs underskott är i dagsläget -10,6 mkr. Heltidsresan, ökad 

arbetsbelastning i hemvården, köpta tjänster från bemanningsföretag, externa placeringar, uteblivet 

stadsbidrag bidrar till underskottet. 

Inom hemvården har man behövt öka bemanningen för att kunna möta behovet hos kommunens invånare 

som har behov av vård och omsorg. Sjukfrånvaro är likaså en kostsam post och under pandemin har 

korttidsfrånvaron givetvis ökat. Däremot har långtidssjukfrånvaron sjunkit.  

 

Nyckelfri hemtjänst 

Nyckelfri hemtjänst är i startgroparna att införas som har informerats om vid föregående möte.  

En plan läggs just nu med larmleverantören Everon, montör och tillsammans med omvårdnadspersonal.  

Nyckelfri hemtjänst införs oavsett om man bor i lägenhet eller villa. Låsvredet tas bort på insidan av dörren och  

ett elektriskt låsvred monteras dit. Det blir ingen åverkan på dörrarna.  

Personalen har en app i mobiltelefonen som man loggar in med och på detta sätt slipper man den mängd 

nycklar som finns idag samt att man inte behöver ta sig till hemvårdslokalen för att hämta ut nycklarna om 

man är ute på besök. På detta sätt registreras även vem som loggar in. Skulle mobilen förloras så låser sig 

appen så om någon obehörig skulle få tag i mobilen så går det inte att använda den felaktigt för att komma in 

till någon.  Viktigt att poängtera att det inte går att logga in och öppna dörrarna med vilken mobil som helst, 

utan det är hemvårdens mobiler med ett särskilt system med tvåfaktorsinloggning.  
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Den som bor i bostaden kan fortfarande öppna sin dörr med vanlig nyckel.   

Första området ut är hemvårdsgrupp inom demensorganisationen. Tidsperspektivet är att det införs under 

hösten 2022.  

 

Hemvårdsmat 

Rikard ger oss en återkoppling kring hemvårdsmaten som kommunen har upphandlat. Ica vann upphandlingen 

som beställer maten hos Jätten Cater. Inredia har också avtal med kommunen att man kan beställa deras 

maträtter men hittills har de inte kommit igång med det då de har saknat en kock. Rikard har nyligen fått 

besked om att det ska komma igång med detta inom kort.  

Överlag fungerar det bra med maten, det är mest positiva omdömen från brukare som äter maten. Några  

synpunkter finns om att det har varit för få maträtter att välja på och att det ibland är små portioner. Rikard 

har regelbundna samtal med Ica, eftersom båda parter vill ha en nära dialog för att det ska fungera så bra som 

möjligt. På frågan om portionerna ibland är mindre svarar Ica att de är lika stora, men ibland har de haft brist 

på förpackningar och då har de fått ta de förpackningarna som finns i butiken och de är lite mindre. Ibland har 

det saknats något livsmedel för att man inte får leverans och då har det ofta ersatts med kyckling.   

 

Äldreguiden 

Äldreguiden är en enkätundersökning från Socialstyrelsen som skickas ut till personer med beviljade 

hemtjänstinsatser eller särskilt boende. Tibro kommuns resultat ligger över snittet i riket och över snittet 

jämfört med jämnstora kommuner, dock når vi inte riktigt målvärdet. Man ser i år att det är en högre andel 

anhöriga som hjälpt till att svara på enkäten. Vid nästa KPR visar Rikard resultatet för Tibro i mer detaljerad 

form.   

 

Övrigt  

Kommande möten: 

AU KPR 24/11 kl. 10.00 

KPR 15/12 kl. 10.00 

Kort information från Jan gällande det politiska läget i Tibro efter valet; det är ännu inte klart och förhandlingar 

pågår. De flesta partier har ungefär samma mandat som tidigare.   

 

 

Sandra Eggen 
Sekreterare 


